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نظرات متفاوت مسئولان درباره وضعیت تولید بنزین در کشور

تأمین سوخت از چند مسیر

آخرین وضعیت سهم بازار اپراتورهای تلفن همراه
 پیشروی همراه اول

شــرق: زنگ هشدار واردات بنزین، عنوانی اســت که بارها متولیان دولت سیزدهم به آن اشاره کرده اند و حالا 
اخبار ضد و نقیضی از کاهش تولید بنزین به گوش می رســد.  برخی تشــکل های بخش خصوصی خبر می دهند 
مصرف بنزین از تولید آن پیشــی گرفته است و برخی رسانه ها از زمزمه واردات بنزین خبر می دهند و در مقابل 
شــرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی این ادعاها را رد کرده و اعلام می کند تولید بنزین افزایش داشــته 
اســت! بااین حال، جواد اوجی، وزیر نفت، این ادعای شرکت زیر مجموعه وزارت نفت را رد کرده و بدون آنکه 

به کاهش تولید بنزین اشاره کند، می گوید تولید بنزین افزایش نداشته است.  
اخبار ضد و نقیض از تولید بنزین 

وضعیت تولید بنزین در پالایشــگاه های ایران شفاف نیست 
و اخبــار ضد و نقیض زیــادی در این زمینه به گوش می رســد. 
برخی گزارش ها حاکی از آن است که تولید بنزین در شماری از 
پالایشگاه های ایران کاهش داشته است.  در همین زمینه، حمید 
حســینی، رئیس هیئت مدیره صادرکنندگان فراورده های نفت، 
گاز و پتروشــیمی، با اشاره به کاهش تولید بنزین پالایشگاه های 
بورســی و دولتی از احتمال ازسر گیری واردات بنزین و گازوئیل 
خبر داد. او به ایلنا توضیح داده اســت: «تولید پالایشگاه ستاره 
خلیج  فــارس ۱۱ درصد کاهش پیدا کرده که بــرای جبران آن 
یا باید پالایشــگاه ساخت که ســه تا چهار سال طول می کشد یا 
باید واردات بنزین داشــت یا به سمت تولید بنزین از پتروشیمی 
یا کنترل مصــرف و تقاضا رفت که قطعا ســالم ترین و بهترین 
راه حل کنترل مصرف است». رئیس هیئت مدیره صادرکنندگان 
فراورده هــای نفت، گاز و پتروشــیمی همچنیــن توضیح داده 
اســت: تولید بنزین از ۱۰۵ به ۱۰۱ لیتر کاهش و مصرف افزایش 
یافته است. به گفته حسینی، احتمال اینکه دوباره واردات بنزین 
و گازوئیل از ســر گرفته شود، وجود دارد. برای جلوگیری از این 
موضوع باید به سمت بهینه ســازی مصرف سوخت به ویژه در 
خودروها حرکت کرد.  پیش از این نیز تسنیم در گزارشی نوشته 
بود: «جمع بندی آمار رســمی در دســترس و آمار غیررسمی و 
شــنیده ها، حکایت از وقوع یک نابسامانی بنزینی دارد که منجر 
بــه واردات زودتر از تصور بنزین بــرای مدیریت عرضه و تقاضا 
خواهد شــد. زمزمه هایی نیز از آغاز واردات بنزین از یک کشــور 
همســایه به  گوش می رســد».  در مقابل اما شرکت پالایش و 
پخش فراورده های نفتــی نه تنها کاهش تولید بنزین را تکذیب 

کرد، بلکه از افزایش آن خبر داد. 
تولید بنزین بیشتر شد! 

ایرنــا در ۲۷ مهــر بــه نقــل از شــرکت پالایــش و پخش 

فراورده های نفتــی گزارش داد که تولید بنزین پالایشــگاه های 
کشــور نسبت به ســال گذشــته نه تنها کاهش نداشته، بلکه با 
انجــام راهکارهای مبتکرانــه و مدیریت صحیح پالایشــگاه ها 
حدود پنج درصد افزایش داشــته و بر این اساس کاهش تولید 

کاملا نادرست است. 
در ادامه این گزارش تأکید شده است با رفع محدودیت های 
ناشــی از بیماری کرونــا و افزایش ناگهانــی ۲۰ درصد مصرف 
بنزین کشــور نسبت به سال گذشــته، هیچ گونه خللی در تأمین 
بنزین کشــور به وجود نیامد که در این زمینه عملکرد شــرکت 

پالایش و پخش شایان تقدیر است! 
همچنین شــرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی تأکید 
کرده اســت بر اســاس مصوبه هیئت وزیــران، بنزین مصرفی 
همه کلان شــهرهای کشــور از  جمله تهران با کیفیت استاندارد 
یورو ۴ توزیع می شــود و همه شاخص های مهم بنزین از جمله 
محتــوای گوگرد، آروماتیک، بنزن و الفیــن کمتر از حدود مجاز 
ذکر شده در استانداردهای موصوف است و دلیل اصلی آلودگی 
هوای تهران و ســایر کلان شــهرهای کشــور، بالا بــودن میزان 
مصرف ســوخت خودروها (اعم از خودروهای سبک، سنگین، 
موتورسیکلت ها و... و عدم رعایت استانداردهای تدوین شده در 
این زمینه) استاندارد ملی ۴۲۴۱ با عنوان دستورالعمل برچسب 
انرژی خودروهاســت و ارتباطی به کیفیت سوخت که مطابق 

استانداردهای یورو ۴ و یورو ۵ تولید و عرضه می شود، ندارد. 
وزیر نفت: تولید بنزین افزایش نداشت 

ادعای افزایش تولید بنزین از سوی شرکت پالایش و پخش 
فراورده های نفتی در شرایطی است که جواد اوجی، وزیر نفت، 
می گوید تولید بنزین افزایش نداشــته است. وزیر نفت در تاریخ 
۱۲ مهر سال جاری و در جمع خبرنگاران درباره اینکه آیا بحث 
واردات بنزین جدی اســت یا خیر، به خانــه ملت توضیح داد: 
متأســفانه در چند سال گذشــته به دلیل عدم ســرمایه گذاری 

در بخش پالایشــگاه ها و پتروپالایشــگاه ها، تولید بنزین افزایش 
نداشــته است. این در حالی اســت که با کاهش بیماری کرونا، 
تردد و ســفرهای مردم به ویژه در سه ماه تابستان افزایش پیدا 
کرد و در نهایت مصرف بیشــتر شــد، اما بــا مدیریت موضوع، 
اجازه ندادیم مردم در تأمین بنزین دچار مشکل شوند. وزیر نفت 
ادامــه داد: همچنین از آغاز به کار دولت، احداث پالایشــگاه ها 
و پتروپالایشــگاه ها را دنبال کردیم کــه وزارت نفت با همکاری 
بانک ها، ســاخت پالایشــگاه ۳۰۰ هزار بشــکه ای را با نام شهید 
ســلیمانی در کنار پالایشــگاه ســتاره خلیج فارس کلید زده و 
ساخت پالایشگاه ۳۰۰ هزار بشکه ای دیگری نیز در منطقه مکران 
دنبال می شود. او بیان کرد: از طرف دیگر، طرح های توسعه ای 
مشــابه  را به طور جد دنبال می کنیم؛ به طوری که تا پایان امسال 
یا ابتدای سال آینده پالایشــگاهی به ظرفیت ۶۰ هزار بشکه در 
منطقه سیراف به بهره برداری می رســد. اوجی مطرح کرد: در 
بحث بهینه سازی و افزایش کیفیت محصولات پالایشگاهی نیز 
پروژه های متعددی در پالایشــگاه های جاری بالغ بر ۱۲ میلیارد 
دلار تعریــف کردیم که امیدواریم نخســتین پــروژه را با عنوان 
پالایشگاه اصفهان در قالب تولید گازوئیل یورو  ۵ به بهره برداری 
برسانیم. گزارش های ضد و نقیض درباره کاهش تولید بنزین در 
شــرایطی رخ می دهد که مصرف بنزین رشد داشته است. طبق 
اعلام افشــین مهــدوی، مدیر برنامه ریزی شــرکت ملی پخش 
فراورده هــای نفتی، «از اول فروردین  ســال ۱۴۰۱ تا پایان تیرماه 
امســال، به طــور میانگین روزانــه صد میلیون و ۹۰۰ هــزار لیتر 
بنزین در کشور توزیع شــده است». بنا بر گزارش تسنیم، وزارت 
نفت این رقم را مصداق افزایــش ۱۴ درصدی مصرف بنزین در 
مقایســه با سال گذشته می داند. دولت در ماه های گذشته برای 
کنترل مصرف بنزین سهمیه بنزین آزاد کارت های سوخت را به 
صد لیتر کاهش داده و کارت ســوخت بسیاری از جایگاه داران 
اســتان های مرزی نیز جمع آوری شــده و عرضه بنزین با کارت 

ســوخت جایــگاه داران در مناطق مرزی به مــوارد اضطراری 
محدود شــده است که این مســائل می تواند از چالش ناترازی 
بنزین در کشور حکایت داشته باشد. این مجموعه مسائل باعث 
شــده برخی زمزمه افزایش قیمت بنزین را ســر دهند. هرچند 
دولــت و مجلس بارها اعلام کرده انــد که فعلا تصمیمی برای 
افزایــش قیمت بنزیــن ندارند، امــا موضوع ناتــرازی انرژی و 
نگرانی ها درباره آن، این روزها بیشــتر از همیشه در بدنه دولت 
و ساختمان بهارستان به گوش می رسد. اگرچه حمید حسینی، 
فعال اقتصادی حوزه انرژی، معتقد اســت شــرکت پالایش و 
پخش فراورده های نفتی نباید این مسئله را به یك معما تبدیل 
کند. او می گوید: «اشکالی ندارد که در صورت افزایش مصرف، 
بنزین در کشــور از طریق بنزین تولیدی یا واردات تأمین شــود و 
در تولید نیز ترکیباتی اضافه شــود تــا بتوانند کم کم ترکیبات را 
طوری اصلاح کنند که استاندارد باشــد. رفورمیت اضافه کنند 
و بتوانند بنزین کمتر از اســتاندارد یورو۴ تولید کنند؛ اما انکار و 
عدم پاســخ گویی از سوی پالایش نفت عجیب است. استاندارد 
هم بالاخره باید بگوید که بنزین داخل در چه وضعیتی اســت. 
ما وقتــی آمار صادرات را می گیریم، ســال گذشــته حدود ۳۲ 
میلیون تــن میعانات گازی، هیدروکربن و... صادر شــده و رقم 
بزرگی بوده اســت. نزدیك به ۱۰ میلیارد دلار از پتروشــیمی ها 
را دربر می گیــرد و جزء فراورده های نفتی فروخته اند. امســال 
که آمار را نگاه می کنیم، به شــدت کاهش پیدا کرده اســت. از 
آن طرف، ســهامداران پتروشــیمی ها می گویند چرا امسال کار 
صادراتی انجام نمی شــود و همه در حال ذخیره اند و این شك 
به وجود می آید کــه محصول تولیدی را بــرای مصرف داخل 
ذخیره کنند و در حال تحویل فراورده ها از تولیدکننده هســتند. 
چه اشــکالی دارد؟ اگر می توانند یــك بنزین خوب تولید کنند و 
اگر هنر تولید بنزین را در داخل داشته باشیم، نگرانی ندارد؛ اما 

باید اطلاع رسانی هم صورت بگیرد».

یکشنبه
۸ آبان ۱۴۰۱

سال بیستم      شماره ۴۴۰۷

گزارش سهم بازار اپراتورهای ارتباطی کشور از سوی سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی تا شــش ماهه نخســت ســال جاری ارائه و تنها همراه اول در نیمه نخست ۱۴۰۱ 
بدون ریزش ســهم به کار خود ادامه داده است. جدیدترین گزارش سازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطات رادیویی از وضعیت بازار ارتباطات ثابت و سیار کشور روز گذشته منتشر شد که 
تحلیل آماری آن خالی از لطف نیســت و با توجه به پیشرانی بخش حوزه سیار، پرداختی 
نسبت به شاخص های کلان آن خواهیم داشت تا جایگاه هر کدام از اپراتورهای تلفن همراه 
کشور از منظر «بازار رقابتی» شفاف شود. رگولاتور ارتباطی در این گزارش همچون دوره های 
پیشین، بازه زمانی سه ماهه مربوط به تابستان را گزارش کرده و از منظر شاخص های کلیدی 
همچون «خطوط تلفن همراه»، «تعداد سایت های فیزیکی فعال اپراتورهای تلفن همراه»، 
«تعداد مشــترکان روم شده در شــبکه اپراتورها» و «وضعیت پوشــش شهرها، روستاها و 
جاده ها» به تحلیل وضعیت اپراتورها پرداخته است. در این گزارش که به شکل غیرمستقیم 
خط کشی بر وضعیت عملکرد اپراتورها دارد، ضریب نفوذ تلفن همراه به حدود ۱۷۰ درصد 

رســیده است که حکایت از فعال ســازی نزدیک به ۱۴۴ میلیون شماره همراه دارد. اپراتور 
اول تلفن همراه بر اســاس این گزارش توانسته همچون ســه ماهه نخست سال جاری با 
رشد ۰٫۱۷ درصدی در زمینه فعال سازی خطوط تلفن همراه تا پایان شهریور ۱۴۰۱ به نسبت 
بهار امسال، به بیش از ۷۶٫۸ میلیون مشترک فعال دست یابد. اپراتور دوم تلفن همراه نیز 
در همین بازه زمانی با کاهش ۰٫۲۶ درصدی در زمینه فعال ســازی خطوط تلفن همراه، به 
حدود ۶۱٫۲ میلیون مشترک فعال رسیده است؛ این تجربه ریزش در بهار سال جاری نسبت 
به زمســتان ۱۴۰۰ نیز برای این اپراتور وجود داشت که اکنون تکرار شده است. اپراتور سوم 
تلفن همراه اما با وجود رشد سهم بازاری که در بهار امسال به ثبت رسانده بود، در تابستان 
ریزشی شد و ۰٫۰۸ درصد سهم بازار را تا پایان شهریور ۱۴۰۱ از دست داد و در نهایت به ۵٫۴ 
میلیون مشترک فعال دســت یافت. به این ترتیب لازم به ذکر است که سهم بازار «همراه 
اول» از حوزه ارتباطات ســیار اکنون ۵۳٫۵۱ درصد، ســهم «ایرانسل» در حال حاضر ۴۲٫۶۸ 

درصد و «رایتل» نیز در اشتراک های فعال ۳٫۸ درصد است.

بـازتـاب

پاسخ وزارت اقتصاد به گزارش «شرق»
رونق نسبی بازار کالاها و خدمات 
بر مبنای آمار تراکنش های بانکی 

ادعــای بلاتکلیفــی بــازار در حالــی مطرح می شــود که 
رونق نســبی بازار کالاهــا و خدمــات در شــهریورماه در آمار 
تراکنش هــای بانکی آن قابل مشــاهده اســت، بــه طوری که 
تعداد تراکنش های خرید در شــاپرک در این ماه نســبت به ماه 
مشــابه سال قبل ۱۳ درصد و نسبت به ماه قبل ۴.۲ درصد رشد 

داشته است.
به گــزارش شــادا، مرکــز روابــط عمومــی وزارت امور 
اقتصــادی و دارایی در پاســخ به گزارش مــورخ ۱۴۰۱/۸/۲ 
روزنامه «شــرق» با عنــوان «بازار در بلاتکلیفــی» تأکید کرد: 
اتخاذ سیاســت های اصــلاح اقتصادی، پرهیــز از تصمیمات 
شــتاب زده و غیرقابل پیش بینی و پایبندی به نقشــه راه رشد 
غیرتورمــی و فقرزدا از رویکردهای اصولی دولت ســیزدهم 
اســت که به مرور نتایج آن در بخش های مختلف اقتصادی 
مشــهود اســت. رشــد تولیــد در صنایــع بورســی کــه در 
ماه هــای تیر، مــرداد و شــهریور به ترتیــب ۵.۸ درصد، ۶.۷ 
درصــد و ۶.۲ درصــد رشــد نســبت به مشــابه ســال قبل 
داشــته اســت. کاهش تــورم تولیدکننــده از نزدیــک به ۸۱ 
درصــد در شــهریور ۱۴۰۰ بــه ۴۲ درصــد در شــهریور ۱۴۰۱ 

رسیده است.
اســتناد به کاهش آمار ســرمایه گذاری خارجی برای آنکه 
نتیجه گرفته شــود که بازار بلاتکلیف است و اقتصاد ناپایدار، 
اســتناد درستی نیســت، چراکه کاهش آمار ســرمایه گذاری 
خارجی در دولت ســیزدهم نسبت به یک ســال پیش از آن 
به دلیل اصلاحی اســت که در نظام اطلاعات سرمایه گذاری 
و حــذف آمارهــای غیرواقعــی در دولــت ســیزدهم انجام 

شده است.
بــا نظام آماری جدید در یک ســال آغاز دولت ســیزدهم 
مجــوز  بــا  خارجــی  ســرمایه  دلار  میلیــارد   ۴.۸ میــزان 
ســرمایه گذاری معتبر جلب شــد و اگر قرار بــود نظام آماری 
گذشــته و با لحاظ مجمــوع مجوزهای معتبر و باطل شــده 
در نظــر گرفتــه شــود، ایــن رقــم بایــد ۸.۹ میلیــارد دلار 
اعــلام می شــد. در نظــام آماری ســابق کــه تا قبــل از یک 
ســال اخیر مــورد اســتفاده بــود؛ مبالغ تمامــی مجوزهای 
صادرشــده توســط هیئت ســرمایه گذاری خارجی کشور به 
عنــوان آمار جلب ســرمایه خارجی معرفی می شــد، اما در 
نظام آمــاری جدید و با اصــلاح صورت گرفتــه صرفا در هر 
بازه زمانــی مجوزهای معتبــر به عنوان آمار جلب ســرمایه 
خارجی در طول یک ســال بــا مبدأ شــروع کار دولت اعلام 

شده است.
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به تازگــی تنوع ســبد محصــولات خودروســازان 
ایرانی رو به فزونی رفته اســت. حدود سه دهه پیش 
خودروســازان ایرانی تنها توان تولید ســدان در دسته 
سواری و وانت در دسته تجاریِ شهری را داشتند؛ اما در 
دهه اخیر سواری ســازان به ساخت SUV رغبت نشان 
دادند و تقریبا تمامی خودروســازان ایرانی بخشــی از 
تولید خود را به این نوع محصولات اختصاص داده اند.
بــا وجــود افزایــش تنــوع محصولات در دســته 
ســواری، خلأ تولیدات مختلف در حوزه تجاری شهری 
همچنان احســاس می شــود. به نحوی که این روزها 
تنها گزینه کسب وکارها برای خرید خودروهای تجاری 
شــهری، انواع وانت است. اما با توجه به پیچیده شدن 
کســب و کارها در دهه اخیر وانت ها نمی توانند تمامی 
نیازهای مشتریان این قشــر از بازار را پاسخ دهند. ایده 
ساخت وانت از کسب و کارهای سنتی شکل گرفته است 
امــا اگر از منظر کارآفرینی به آن بنگریم، این ایده امروز 
پاسخ گوی تمامی نیازهای مشاغل نیست و باید اصلاح 
شــود. در گذشــته مغازه های خرده فروشــی و محلی 
بودند که هر روز صبح بار خود را از بازار یا میدان اصلی 
شــهر خریداری و اول صبح آن را در مغازه خود پیاده 
می  کردند. وانت هم در تمام مدت کنار مغازه بلااستفاده 
پارک شــده بود. اما در ســال های اخیر که تکنولوژی و 

گسترش شهرها همه چیز را تغییر داده، منطق استفاده 
از وســایل نقلیه تجاری نیز عوض شده است. به بیانی 
وانت در معنای کلاسیک آن، نیاز شکل قدیمی مشاغل 
را پاســخ می داد. این در حالی است که امروزه شهرها 
گسترده شده اند و در شرکت های بزرگ، کار توزیع به یک 
واحد مستقل و قدرتمند تبدیل شده است. گاهی اوقات 
یک ســواری توزیع، ده ها قلم کالا را به ده  ها فروشنده 
خرد می رساند. چنین مأموریتی با وانت ممکن نیست، 
بلکه باید خودرویی با قابلیت فضاسازی در اختیار فرد 
باشد. در حقیقت اشــکال کار وانت های قدیمی برای 
کســب و کارها انعطاف پذیرنبودن آنها بود. اما با ظهور 
نسل جدید ون های باری در دنیا فضای این نوع مشاغل 
تغییــر کرد. در دنیــا ون هایی به بازار عرضه  شــده که 

تنوع کاربری دارند. در حقیقت در کاربری انعطاف پذیر 
هســتند. امروزه بســیاری از کشــورهای توسعه یافته 
از ایــن ون های بــاری در شــرکت های حمل ونقل بار 
کوچک مقیاس استفاده می کنند. واحدهای توزیع کالا 
فروشگاه های اینترنتی، شرکت های خدمات ساختمان 
مانند شرکت های ارائه دهنده خدمات ساختمان و... یا 
شرکت های پســت خصوصی و دولتی و... از مشتریان 
عمده این نوع محصولات هستند. اهمیت این خودروها 
در آن اســت که ون های باری انعطاف پذیر هســتند و 
برای کســب و کارهای خلاقانه قابل اســتفاده هستند. 
چنانچه به کشــورهای توریستی ســفر کنید، خواهید 
دید که بــا تغییراتی جزئی در همیــن ون ها آنها را به 
یک اغذیه فروشــی ســیار یا خودروی کمپ و مانند آن 
تبدیل کرده اند. به تازگی گروه بهمن، ون باری اینرودز 
را تولید می کند. هرچند این محصول هنوز در ایران 
ناشناخته است و کســب و کارها نتوانسته اند کاربری 
مناســب فعالیت خود را بــرای آن تعریف کنند اما 
ایــن محصول آینده خوبی در بازار خواهد داشــت. 
مــن با توجه به مختصات اقتصــاد ایران پیش بینی 
می کنم این خودرو مورد توجه شرکت های تأسیسات 
ساختمان، سرویس خشک شویی ها و توزیع کنندگان 

مواد غذایی و... قرار بگیرد.

معــاون اقتصادی و مالــی فولاد مبارکــه گفت: این 
شرکت در سه ماهه نخست سال جاری ۲۰۶،۹۲۰ میلیارد 
ریال سود خالص کســب کرده که این رقم در شش ماهه 
نخســت بــه ۳۲۲،۴۱۴ میلیارد ریال رســیده اســت که 
نشــان   دهنده حفظ ســودآوری در حد مطلوب نسبت به 
رقبای داخلی و خارجی است. به گزارش خبرنگار فولاد، 
مهدی کویتی، معــاون اقتصادی و مالی فــولاد مبارکه، 
اظهار کرد: این شــرکت در شــرایط رکودی حاکم بر بازار، 
در شــش ماهه نخســت ســال جاری موفق بــه فروش 
۳،۹۴۷،۲۸۸ تن محصولات فولادی شــده که نســبت به 

مدت مشــابه ســال قبل، افزایش ۱۰ درصدی داشته اســت. او افزود: از نظر ریالی نیز 
درآمد فروش به ۸۰۴ هزار میلیارد ریال رســیده که نســبت به مدت مشابه سال قبل 
۲۲ درصد افزایش داشــته است؛ شرکت تا پایان ســال جاری با فروش ۸،۴۰۰،۰۰۰ تن 
محصول، درآمدی حدود ۱،۶۰۰ هزار میلیارد ریال را کســب خواهد کرد که نسبت به 
ســال مالی قبل ۱۰ درصد افزایش خواهد داشــت. معاون اقتصادی و مالی شرکت 
فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه در سه ماهه نخست سال جاری ۲۰۶،۹۲۰ 
میلیارد ریال ســود خالص کسب کرده که این رقم در شش ماهه نخست به ۳۲۲،۴۱۴ 
میلیارد ریال رســیده؛ این روند نشان دهنده حفظ سودآوری در حد مطلوب نسبت به 
رقبای داخلی و خارجی اســت. او اذعان کرد: یکی از ویژگی های بارز شــرکت فولاد 

مبارکه پرداخت سود تقســیمی مصوب در کمترین زمان 
به ســهامداران مخصوصا ســهامداران حقیقی اســت؛ 
به طوری کــه ســود ســهامداران حقیقــی در تاریــخ ۲۰ 
شهریورماه پرداخت شده است. کویتی با بیان اینکه سود 
ســهامداران حقوقی نیز در مهلت قانونی مقرر ماده ۲۴۰ 
قانون تجارت واریز خواهد شد، تصریح کرد: فولاد مبارکه 
در تاریخ ۳۰ مهر سال جاری اقدام به ثبت افزایش سرمایه 
مصوب مجمع عمومی فوق العاده ۱۱ مردادماه ۱۴۰۱ کرده 
و به این ترتیب سرمایه اسمی شرکت از ۲۹۳ هزار میلیارد 
ریال به ۵۳۰ هزار میلیارد ریال رســیده است. او ابراز کرد: 
شــرکت فولاد مبارکه در نظر دارد به منظور تأمین بخشــی از سرمایه در گردش مورد 
نیاز طرح های توسعه، به تأمین مالی از طریق بورس اوراق بهادار تهران به مبلغ ۱۵۰ 
هــزار میلیارد ریال اقدام کند. معاون اقتصادی و مالی شــرکت فولاد مبارکه در پایان 
عنوان کرد: شــرکت در راستای دست یابی به سودآوری پایدار برای سهامداران، پروژه 
احداث نورد گرم ۲ را در دســت اجرا دارد؛ همچنین به منظور تأمین پایدار انرژی برق، 
پروژه احداث نیروگاه ۹۱۴ مگاواتی سیکل ترکیبی و ۶۰۰ مگاواتی نیروگاه خورشیدی را 
در دست اجرا دارد که تا پایان شهریورماه ۱۴۰۱، پیشرفت درخورتوجهی داشته است. 
اجرای این پروژه ها ضمن پایداری تولید و فروش نویدبخش افزایش ســودآوری برای 

سهامداران خواهد بود.

معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه عنوان کرد:
حفظ روند سودآوری و فروش در شرکت عظیم فولاد مبارکه

ون های باری بهمن در تعریف کاربری انعطاف پذیر هستند

همایش پویش اشتغال با حضور اســتادان دانشگاه آزاد اسلامی استان و شرکت های 
برتــر فعال در زمینه طرح پویش اشــتغال، به منظور معرفی هر چه بیشــتر طرح پویش 
اشــتغال هم زمان با تحصیل و هم اندیشــی فعالان صنعت و دانشــگاه، در اتاق بازرگانی 
اصفهان، برگزار شــد. به گــزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهــان در این همایش 
مشــاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان گفت: توسعه های دهه های گذشته کشورمان 
در حوزه های مختلف صنعتی، کشاورزی، زیســت محیطی و... ناپایدار بوده، مثلا در حوزه 
علمی ما رتبه اول منطقه را داریم؛ ولی نیاز به نیروی متخصص روز به روز در حال افزایش 
است؛ در حالی که در برخی رشته ها با نیروی مازاد مواجه هستیم، در رشته هایی نیز نیرویی 
وجود ندارد. علی کرباسی زاده افزود: متأسفانه دانشگاه و صنعت به صورت جزیره ای کار 
می کنند؛ به این صورت که نیروی خروجی دانشــگاه ها حل مســئله از صنعت نمی کند و 
راهکارهای عملیاتی ندارند و صنعت هم مسائل خود را به اطلاع دانشگاه ها نمی رساند.  
تا زمانی که به ســمت توسعه پایدار در ســه محور اقتصاد، مردم و محیط زیست نرویم، 
یک مســیر غلط را ادامه می دهیم. عضو شــورای راهبردی سرای نوآوری اتاق بازرگانی و 

دانشگاه افزود: البته ما در جلسات متعدد در سرای نوآوری اتاق بازرگانی و دانشگاه با کار 
مطالعاتی بسیار ســنگین و نمونه شناسی های جهانی در طول ۱۲ هفته محصولاتی برای 
ســرای نوآوری طراحی کردیم که راه گشــای ارتباط صنعت و دانشگاه باشد. کرباسی زاده 
گفت: طرح پویش اشتغال نیز از جمله محصولاتی است که بسیار موفق شد، قبلا دانشجو 
قرار بود در صنعتی مشــغول به کار شود که هیچ آشنایی با آن و الزامات آن نداشت؛ ولی 
در حال حاضر با این طرح دانشجو با محیط صنعت و الزامات آن آشنا می شود. او در پایان 
ســخنان خود بر ضرورت اســتفاده از همه ظرفیت های داخلی با همکاری هرچه بیشتر 
استادان دانشگاه، پژوهشگران و صنعتگران پیشرو تأکید کرد. در ابتدای این همایش، رئیس 
دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان ضمن تقدیر از اقدامات مثبت و سازنده اتاق بازرگانی 
اصفهان  گفت: تاکنون نزدیک به سه هزار دانشجو در طرح پویش اشتغال مشغول به کار 
شده اند یا در دوره کارآموزی شرکت کرده اند و بعضی در حال معرفی به صنعت هستند که 
در مجموع طرح پویش یک طرح بسیار موفق بوده و در آینده این موفقیت ادامه دار خواهد 

بود. پیام نجفی افزود: دانشجو باید با واقعیات صنعت آشنا شود. 

سرای نوآوری راه گشای تعامل صنعت و دانشگاه


